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به دنبال گزارش شهرآرا محله،عضو شورای اسلامی شهر،  از   ایستگاه میانی انتقال زباله در بولوار کاظمیه بازدید کرد

فرصت سه ماهه برای رفع بوی نامطبوع
فهیمـه شـهری| هفتـم اردیبهشـت بود کـه گزارشـی دربـاره گلایـه شـهروندان محله 
امیریـه از مشـکلات هم جـواری بـا ایسـتگاه میانـی مبادلـه زبالـه در بولـوار کاظمیه 

منتـر کردیـم. در این گـزارش، شـهروندان گفته بودند که سـاعاتی از شـبانه روز، 

به ویـژه نیمه شـب ها، بـوی شـدید زبالـه محلـه را فرا می گیـرد. به دنبـال چـاپ ایـن 

گزارش، مسـئولان شهرداری درصدد بررسی بیشتر موضوع برآمدند. شهروندان 

محلـه امیریـه هـم طـی نامـه ای، دوبـاره از شـهرآرا خواسـتند تـا زمـان رفع مشـکل، 

پیگیـر آن باشـد.

در این راستا با حسن کریمدادی، رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی 

شهر، تماس گرفتیم و از وی خواستیم از این مجموعه بازدید کند . در پی این تماس و 

اسـتقبال این عضو شورای شهر، همراه برخی مدیران شـهری در ایستگاه پسماند 

محله امیریه حاضر شـدیم تا برای رفع مشـکل، تمهیدات مناسبی اتخاذ شود. 

تأثیر هوادهی در افزایش بوی نامطبوع  
قرارمـان سـاعت9صبح مقابـل ایسـتگاه میانـی مبادلـه زبالـه در بولـوار 

کاظمیه بود. تعدادی از اعضای شـورای اجتماعـی محله هم به نمایندگی 

از شـهروندان آمـده بودنـد. مسـعود رضـوی، مدیرعامل سـازمان مدیریت 

پسماند شـهرداری مشـهد، حجت ا... شریعتمداری، سرپرست شهرداری 

منطقـه ۱۲ و تعـدادی دیگـر از مسـئولان هم در ایـن دیـدار،  کریمدادی را 

همراهـی می کردند.

بـا آمـدن مسـئولان و جمع شـدن شـهروندان زیـر سـایه درختان ایسـتگاه 

پسـماند میثـاق، گفت وگـو شروع شـد. ابتدا شـهروندان به بیان مشـکلات 

هم جـواری بـا ایسـتگاه میانی مبادلـه زبالـه پرداختنـد و از ایـن گفتند که 

بعضـی شـب ها از شـدت بـوی نامطبـوع از خواب بیـدار می شـوند و به رغم 

گرمـا، امـکان اسـتفاده از کولـر را ندارنـد. شـهروندان دیگـری هـم نگـران 

تبعات این موضوع بر سـلامت فرزندان و خانواده شان بودند.مهمان داری 

بـا بـوی نامطبـوع، از دیگـر موضوعاتـی بـود کـه مطـرح شـد و شـهروندان 

گفتنـد که به خاطـر این موضـوع جلـو مهمانانشـان خجالت زده هسـتند.

افزایش سکونت، موضوع دیگری بود که مطرح شد و شهروندان دراین باره 

گفتنـد کـه حدود ۱0سـال پیش که ایـن ایسـتگاه احداث شـده، اطرافش 

مسـکونی نبـوده اسـت امـا طـی یکـی دو سـال اخیـر، میـزان سـکونت  بـه 

طـرز چشـمگیری افزایـش یافتـه و با توجه بـه اینکـه روز بـه روز بیشـر هـم 

می شـود، خواسـتار منتقل کردن ایسـتگاه بـه مکانی خارج از شـهر بودند.

در ایـن مرکز، از برگ درختان و ... کمپوسـت درسـت می شـود؛ شـهروندی 

معتقـد بـود وقتـی خـاک و کمپوسـت هوادهـی می شـود، بـو به شـدت در 

فضـا می پیچـد و اگـر این موضـوع مدیریـت و برطرف شـود، بـوی نامطبوع 

ناشـی از پسـماندهای خشـک را می توان کنرل کرد و مشـکل جدی برای 

شـهروندان ایجـاد نمی کند.

شـهروند دیگـری هم به عوارض نوسـازی اشـاره کـرد و گفت: از مـا به اندازه 

مناطـق برخـوردار عـوارض می گیرنـد، امـا چنیـن مشـکلاتی کـه مـا بـا آن 

مواجـه هسـتیم، در مناطق برخـوردار وجـود ندارد.

تلاش می کنیم مشکلات را به حداقل برسانیم  
در ادامـه، مدیرعامـل سـازمان مدیریـت پسـماند  گفـت:   روزانـه 

۲هـزار تـن زبالـه در شـهر مشـهد تولیـد می شـودکه ایـن زباله هـا 

بین چندین ایسـتگاه در شـهر تقسـیم و از آنجا به محل دفن خارج 

از شـهر منتقل می شـود.

رضـوی بـه جانمایـی ایـن ایسـتگاه ها در همه شـهرها اشـاره کرد و 

افـزود: در مدیریت شـهری لاجـرم به چنیـن فضاهایی نیـاز داریم 

و نمی توانیـم آن هـا را حـذف کنیـم، امـا بایـد تـلاش کنیـم تبعـات 

منفـی آن را برای شـهروندان بـه حداقل برسـانیم.

وی در ادامـه به مشـکلاتی که در قبال ارائه برخی خدمات شـهری 

بـه وجـود می آید، اشـاره کـرد و افزود: کسـانی کـه در اطـراف پمپ 

بنزیـن و پمـپ گاز سـکونت دارنـد، یا سـاکنان اطـراف پایانه های 

مسـافربری، از بـوی بنزیـن و گازوئیـل اذیـت می شـوند. بعضـی 

سـاکنان اطراف مسیر مرو هم با لرزش ناشـی از عبور مرو مواجه 

هسـتند، امـا نمی تـوان ایـن ایسـتگاه ها و خدمات را حـذف کرد.

وی   تأکید کرد: این مرکز مطابق اسـتانداردها سـاخته شـده است 

و جابه جایـی آن امکان پذیر نیسـت اما باید تلاش کنیم مشـکلات 

ناشـی از آن را به حداقل برسـانیم. بـرای مثال وقتی ماشـین زباله 

می آیـد، بلافاصلـه زباله هایـش بـه ماشـین های بعـدی منتقـل و 

به خارج از شـهر برده شـود.

آغاز مطالعات ســه ماهه برای رفع مشکل  
در ادامـه، رئیس کمیسـیون خدمات شـهری شـورای شـهر مشـهد به 

ارائـه توضیحاتـی پرداخت. 

حسـن کریمـدادی  وجود ایسـتگاه های میانی زباله را جـزو ملزومات 

مدیریـت شـهری دانسـت و افـزود: ۲هـزار تـن زبالـه ای کـه روزانه در 

مشـهد تولیـد می شـود، رقـم زیـادی اسـت. بـا کامیـون و خاورهـای 

کوچـک هـم نمی تـوان ایـن میـزان از زباله هـا را منتقـل کـرد، بلکـه 

بایـد ایسـتگاه های میانـی داشـته باشـیم تـا خاورهـا، زباله هـا را در 

آنجـا تخلیـه کننـد، سـپس به وسـیله ماشـین های بزرگ تـر بـه خـارج 

شـهر منتقل شـوند.

کریمـدادی گفـت: با توجه بـه ایـن حجـم زیـاد زبالـه اکنـون درحـال 

ایجـاد یـک ایسـتگاه میانـی دیگـر در بالاتریـن نقطـه شـهری 

هسـتیم و چـاره ای جـز ایـن نداریـم امـا بایـد مدیریـت کنیـم کـه 

نـی بـرای مـردم بـه حداقـل یـن ایسـتگاه های میا  مشـکلات ا

 برسد.

وی سـپس به ایسـتگاه میانی زباله در بولوار رضویه اشاره کرد و افزود: 

مـردم آنجـا هـم مثـل شـما بـا مشـکلاتی مواجـه بودنـد، امـا کارهـای 

کارشناسـی انجام شـد و به نتیجه رسـید و الان دیگر مشـکل رفع شده 

اسـت و کسی شـاکی نیست.

رئیس کمیسـیون خدمات شـهری شـورای شـهر مشـهد با بیان اینکه 

آن ایسـتگاه  هـم در بافـت مسـکونی قرار گرفتـه و مشـکلاتش از اینجا 

بیشـر بـود، ادامـه داد: ایسـتگاه میانـی میثـاق، اسـتاندارد اسـت و 

ظرفیت هـای زیـادی دارد و می تـوان مشـکلات آن را برطـرف کـرد.

کریمـدادی در ادامـه حضـور در ایسـتگاه مبادلـه زباله محلـه امیریه 

و پـس از مشـورت بـا رئیـس سـازمان پسـماند شـهرداری مشـهد،  

یـن مجموعـه تعییـن کـرد تـا مشـکل  فرصتـی سـه ماهه بـرای ا

بـوی ایسـتگاه به طورکامـل برطـرف شـود و بـه  شـهروندان ایـن 

 وعـده را داد کـه تـا پایـان مـرداد از ایـن مـکان بازدیـد مجـدد صـورت

 گیرد. 

رئیس کمیسـیون خدمات شـهری شورای شـهر ادامه داد: همکاران 

مـا تا آن موقع مطالعـات و کارهای لازم را انجـام می دهند و امیدواریم 

تـا پایان مرداد، دیگر شـما با مشـکل بـوی نامطبوع مواجه نباشـید.

وی درباره مشـکل بوی ناشـی از تولید کمپوسـت گفت: کارشناسـان 

و متخصصـان بایـد ایـن موضـوع را بررسـی کننـد؛ شـاید به عنـوان 

مثـال بـا افـزودن مـوادی بتـوان بـوی نامطبـوع آن را از بیـن بـرد. اگـر 

در نهایـت بـه ایـن نتیجـه رسـیدند کـه کمپوسـت عامـل اصلـی بـوی 

 نامطبـوع و اذیت شـدن مـردم اسـت، بایـد بـرای آن چاره اندیشـی

 کنیم.

وی در پایـان ایـن نوید را به شـهروندان داد کـه اگر با وجـود مطالعات 

و بررسـی های کارشناسـانه، تـا سـه ماه آینده، مشـکل بـوی نامطبوع 

رفع نشـود، شـهرداری برای مطالعـه و مکان یابی جدید این ایسـتگاه 

زباله اقـدام کند.

مدیرعامل سـازمان مدیریت پسـماند نیز طی پیشـنهادی، خطاب به 

کریمـدادی گفـت: اگر امکانش اسـت در شـورای شـهر بـرای بعضی 

از مکان هـا حریمی تعیین شـود تا شـهروندانی که مشـکلات شـهری 

ماننـد هم جـواری بـا ایسـتگاه های میانـی زبالـه را تحمـل می کنند، 

عـوارض نوسـازی کمـری پرداخت کننـد؛ کریمدادی این پیشـنهاد 

را قابل طرح و بررسـی دانسـت.


